
Pohjanmaan hyvinvointialue    KÄÄNNÖS 

PL 101  

65101 Vaasa  

  

Avoin kirje Pohjanmaan aluehallitukselle  

   

Hyvät hallituksen jäsenet ja johtavat viranhaltijat,  

Olemme Vöyrin kunnassa erittäin huolestuneita epäselvyydestä, joka kunnassamme vallitsee 

päätöksestä, joka tehtiin Oravaisten yleislääketieteen osastosta 15.12.2023, § 336. Päätöksen jälkeen 

osaston profilointi on herättänyt suurta hämmennystä. Kuntamme ja muidenkin kuntien 

luottamushenkilöt ovat ilmaisseet hämmennyksensä päätöksen todellisista vaikutuksista ja 

merkityksestä.   

Hyvinvointialueen päätöksenteko ei ole läpinäkyvää eikä sen voida katsoa noudattavan hyvää 

hallintotapaa. Vöyrin/Oravaisten yleislääketieteen osastoa koskeva päätösteksti kuuluu seuraavasti:  

”Vöyrillä sijaitsevan yleislääketieteen osaston paikkamäärän ehdotetaan vähenevän 20 paikasta 15 paikkaan 

30.6.2024, jolloin nykyinen hoivaprofiili pysyy voimassa.” Hyvinvointialueen henkilöstölle 11.1.2024 

suunnatussa tekstissä kuitenkin todetaan, että Vöyrin yleislääketieteen osasto profiloituu 

yleislääketieteen osastoksi, joka hoitaa pääasiallisesti potilaita, jotka odottavat ympärivuorokautisen 

hoivan asumispaikkaa. 20 potilaspaikkaa säilytetään heinäkuuhun saakka, jolloin paikkamäärää 

suunnitellaan vähennettävän 15:een, jos mahdollista. 

 

Hallituksen 15.12.2023 tekemää ja valtuuston tiedoksi merkitsemää päätöstä § 336 ei noudateta, 

vaan viranhaltijatason tulkinta eroaa päätöksen sisällöstä. Tämän johdosta potilaat, joista suuri osa 

on ikäihmisiä, sekä asukkaat ja henkilöstö ovat ymmällään. Hyvä hallintotapa tarkoittaa sitä, että 

tiedetään, mistä päätetään ja että päätösteksti on selkeä ja täsmällinen. Vöyrin kunta katsoo, että 

näin suuri virheellisyys päätöksentekoprosessissa edellyttää asian uudelleenkäsittelyä.   

Tällä kirjeellä pyydämme hallitusta yhteistyösopimuksemme hengessä vastaamaan kunnalle ja 

asukkaillemme avoimesti seuraaviin kysymyksiin:   

1. Miksi päätösteksti eroaa siitä, mikä nyt pannaan täytäntöön?  

2. Miksi luottamushenkilöillä ja viranhaltijoilla vaikuttaa olevan erilaiset käsitykset päätöksen 

merkityksestä?  

3. Millainen vaikutusarviointi on tehty ja miltä se näyttää uudelleenprofilointien osalta?  

4. Miten riskianalyysissä on huomioitu kustannukset, turvallisuus, ikäihmisten palvelujen 

saavutettavuus, pitkät välimatkat sekä elämä ja terveys? 

Päätökseen liitettyä vaikutusarviointia ei voida katsoa riittäväksi päätöksen vaikutusten ja 

mahdollisten taloudellisten seurausten kannalta. Hyvinvointialueen päättäjille ja myös kaikille 

asukkaille ja kunnalle tulee toimittaa avoin ja selkeä vaikutusarviointi siitä, mihin toiminnan 

uudelleenprofilointi johtaa. Vöyrin kunta haluaa nähdä ennen kaikkea taloudelliset vaikutukset, ts. 

laskelman siitä, minkä suuruinen säästö on ja kuinka mittava vaikutus sillä on kustannuksiin.    



Vöyrin kunnan yleislääketieteen osasto on koko kuntamme ja seudullisesti katsoen myös 

lähialueidemme asia. Vöyrin kunnanvaltuusto hyväksyi 9.11.2023 § 74 hyvinvointialueen ja 

Pohjanmaan kuntien välisen yhteistyösopimuksen. Yhteistyösopimuksen mukaan hyvinvointialueen 

ja kuntien välinen kumppanuus rakentuu vahvaan luottamukseen ja sitoutumiseen yhdessä 

tekemiseen. Tämä päätös ei noudata yhteistyösopimuksen periaatteita, vaikka haasteet, eivätkä 

vähiten taloudelliset haasteet, ovat yhteisiä. Aikana jolloin ikäihmisiä on paljon, ikäluokat suuria ja 

apua tarvitsevia runsaasti, kunta ja asukkaat tarvitsevat selkeän ja läpinäkyvän selityksen siitä, miten 

suuremman keskittämisen avulla on tarkoitus säästää. Miten kustannukset vähenevät mm. 

kotihoidon lisääntyessä ja millaiset yhteiskunnan kustannukset ovat riskianalyysissä? Kysymyksiä on 

paljon, ja kunta vaatii päätöksen avointa ja täydellistä riskianalyysiä ja ennen kaikkea päätöksen 

uudelleenharkintaa.   

 

   

Vöyrillä 7.2.2024  

Kunnanhallitus  


